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INTERPELLATION TILL STATSRÅD

Till energi- och näringsminister Ebba Busch (KD)

2023/24:604 Brytning av sjökalk

Sämre tillgång på sjökalk får konsekvenser på de svenska försurade 
sjöar som är beroende av sjökalk. Det finns de som menar att folk kommer 
att börja se döda fiskar i sjöarna.

I slutet av maj stod det klart att en av Sveriges större producenter av kalk 
inte får fortsätta bedriva verksamhet i Gåsgruvan utanför Filipstad, enligt en 
dom från mark- och miljödomstolen. Gåsgruvan har gamla anor, och brytning 
av kalksten började 1852. Sedan 1980 är det SMA Mineral som 
bedriver verksamheten. Domen är förvånande. Alla trodde att SMA skulle få ett 
förlängt tillstånd. Nu står det klart att domen kommer att få stora 
konsekvenser. Det kommer att bli akut brist på sjökalk, då cirka 50 procent av 
all sjökalk i kommer från just Gåsgruvan. Det här är inte första gången som 
SMA Mineral tvingas se en verksamhet stoppas. På Gotland har företaget två 
kalktäkter som båda har stoppats efter långa miljötillståndsprocesser.

Sjökalk används för att motverka effekterna av försurning i sjöar och 
vattendrag. Priset för att kalka sjöar har gått upp med 22 procent på två år. 
Detta har skett samtidigt som det statliga anslaget legat kvar på samma nivå 
under många år. Det här innebär att kalkningen kommer att minska med drygt 
20 procent i varenda kommun.

Med anledning av dyrare och sämre tillgång på sjökalk vill jag fråga energi- 
och näringsminister Ebba Busch:

 

Överväger ministern några åtgärder för att möjliggöra brytning av sjökalk i 
Sverige?

………………………………………

Isak From (S)

Från Riksdagsförvaltningen
2024-03-07
Besvaras senast
2024-03-21
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Överlämnas enligt uppdrag

Gergö Kisch


